

HUNDRED AND THIRTY-SECOND PLENARY MEETING

*Held at Lake Success, New York, on Monday,
26 April 1948, at noon.*

President: Dr. J. ARCE (Argentina).

15. Further consideration of the question of the future government of Palestine: resolution submitted by the First Committee¹

The PRESIDENT placed before the Assembly a resolution submitted by the First Committee. That resolution had been approved by the Committee after discussion of a draft resolution proposed by France (document A/C.1/280) and amended by Sweden (document A/C.1/281).

Mr. ENTEZAM (Iran) asked that the resolution proposed by the First Committee should be approved without discussion.

Mr. GARCÍA GRANADOS (Guatemala) said that his delegation had originally voted in the First Committee for the Australian amendment (document A/C.1/282) which it had thought was the most adequate at the time, but as there was no other proposal before the General Assembly, he would vote for the resolution submitted by the delegation of France, as amended by the delegation of Sweden.

Mr. JESSUP (United States of America) supported the suggestion made by the representative of Iran.

The resolution was adopted by 46 votes to none, with 7 abstentions.

The meeting rose at 12.5 p.m.

HUNDRED AND THIRTY-THIRD PLENARY MEETING

Held at Flushing Meadow, New York, on Thursday, 6 May 1948, at 11 a.m.

President: Dr. J. ARCE (Argentina).

16. Protection of the city of Jerusalem and its inhabitants: report of the Trusteeship Council (document A/544)

The PRESIDENT recalled that at the 132nd plenary meeting the General Assembly had adopted resolution 185 (S-2) asking the Trusteeship Council "to study with the Mandatory

¹ See document A/542 for the report of the First Committee.

CENT-TRENTE-DEUXIEME SEANCE PLENIERE

*Tenue à Lake Success, New-York, le lundi
26 avril 1948, à 12 heures.*

Président: Le Dr J. ARCE (Argentine).

15. Poursuite de l'examen de la question du gouvernement futur de la Palestine: résolution présentée par la Première Commission¹

Le PRÉSIDENT soumet à l'Assemblée la résolution présentée par la Première Commission. Cette résolution a été approuvée par la Commission après discussion d'un projet de résolution présenté par la France (document A/C.1/280) et amendé par la Suède (document A/C.1/281).

M. ENTEZAM (Iran) demande l'adoption sans discussion de la résolution de la Première Commission.

M. GARCÍA GRANADOS (Guatemala) rappelle que sa délégation a primitivement voté, au sein de la Première Commission, en faveur de l'amendement déposé par l'Australie (document A/C.1/282), dont elle estimait qu'il répondait le mieux aux nécessités à ce moment-là. Toutefois, comme l'Assemblée ne se trouve maintenant saisie d'aucune autre proposition que le projet de résolution présenté par la France, il votera pour ce projet tel qu'il a été amendé par la délégation de la Suède.

M. JESSUP (Etats-Unis d'Amérique) appuie la proposition faite par le représentant de l'Iran.

La résolution est adoptée par 46 voix, sans opposition, avec 7 abstentions.

La séance est levée à 12 h. 05.

CENT-TRENTE-TROISIEME SEANCE PLENIERE

*Tenue à Flushing Meadow, New-York, le jeudi
6 mai 1948, à 11 heures.*

Président: Le Dr J. ARCE (Argentine).

16. Protection de la ville de Jérusalem et de ses habitants: rapport du Conseil de tutelle (document A/544)

Le PRÉSIDENT rappelle que l'Assemblée avait demandé au Conseil de tutelle par sa résolution 185(S-2), adoptée à la 132ème séance plénière, "d'étudier, avec la Puissance mandataire et les

¹ Voir le document A/542 pour le rapport de la Première Commission.